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Ami tizenöt éve kitört, az ma kitörési pont lehet 

Mit rejt a fábiáni föld? 
Bár jelenleg túlkínálat 

van az energiapiacon, a 
környezetvédelmi és gaz-
dasági számítások, egyre 
inkább a „zöld erőművek" 
építését indokolják. Igaz, 
a geotermális energia ma 
még többe kerül mint a ha-
gyományos módon előállí-
tott áram, ám Farkas Sán-
dor, Szentes és térsége or-
szággyűlési képviselője, tu-
catnyi érvet tud, ami a más-
fél évtizede lefojtott, fábián-
sebestyéni termálkút újra-
élesztését indokolná. Ezért 
is viszi március 21-én új-
fent az érintettek elé a té-
mát. 

- Jelenleg két szálon foly-
nak az előkészítő tárgyalások. 
Egyrészt egy japán befek-
tetőcsoport érdeklődése jutott 
olyan szintre, hogy megtette a 
lépéseket a szükséges kormány-
garanciák beszerzésére; a másik 
oldalon viszont a téma iránt ér-
deklődő amerikaiak már létre 
is hoztak egy gazdasági társas-
ágot, a koncesszióban érdekelt 
Mol Rt.-vei közösen. Mindkét 
csoport célja ugyanaz: egy ge-
otermális erőmű felépítése Fá-
biánsebestyén térségében. Sze-
retném ezt a folyamatot 
meggyorsítani, így az Or-
szággyűlés Mezőgazdasági Bi-
zottsága elnökeként, március 
21-ére egy földhő-albizottsági 
ülést hívok össze, amelyen a 
Gazdasági Minisztérium és va-
lamennyi érintett szervezet be-
vonásával, még a másodlagos 
hasznosításról is szót ejtünk 
majd. - foglalta össze Farkas 
Sándor érdeklődésünkre, az ál-
tala régóta szorgalmazott elkép-
zelés megvalósulásának jelen-
legi szakaszát. 

A honatya a továbbiakban 
kiemelte: a jelenlegi áron szá-

molt 17 forintos kilowattonkén-
ti előállítási ár, amit ez a „zöld 
erőmű" tudna produkálni, pilla-
natnyilag még 30-40 százalék-
kal magasabb lenne, mint a túl-
kínált piacon a hagyományos 
úton előállított villamos energia, 
ami majd csak 8-12 év múlva 
érné el ugyanezt a szintet. Ám, 
ha a geotermikus erőmű 40 évig 
üzemel, annak a költségei nem 
változnak, s akkor már lényege-
sen olcsóbban tudna áramot ter-
melni, mint például egy szénbá-
nyára épített hőerőmű, annak a 
környezeti hatásairól már nem 
is beszélve... - érvelt Farkas 
Sándor. 

S hogy milyen kincset ér a 
fábiáni földben négyezer mé-
ter mélyen rejlő 170 fokos víz-
gőz keverék? Szentes és térsé-
ge országgyűlési képviselője 
szerint, a Dunánál és az autópá-
lyák szélénél megrekedt tőkebe-
fektetők végre eljutnának ide, a 
délkeleti végekre is. Ez a terve-
zett 30 millió dolláros befekte-
tés ugyanis, minden bizonnyal 
vonzaná a további ágazatokat is. 
A kutatásfejlesztésnek, az inf-
rastruktúra megteremtésének, 
majd az erőmű üzemeltetésé-
nek egyaránt lennének munka-
helyteremtő vonzatai. A tőke 
megjelenése pedig lehetővé ten-

né a térség ivóvíz problémájá-
nak a kezelését, az út-, a telefon-
hálózatok korszerűsítését, és jó 
néhány egyéb, ez idáig pénz hí-
ján meg nem valósult álomnak 
a megvalósulását. Ugyanakkor 
a másodlagos energia hasznosí-
tásából, a régió mezőgazdasága 
is jelentősen profitálhatna - so-
rolta Farkas Sándor, aki még 
egy termálvizes fürdőcentrum 
létrehozását sem tartja kizárt-
nak. 

- Hangsúlyozom: ahhoz, 
hogy a tervekből valóság le-
gyen, megfelelő kormányzati 
garanciák kellenek. A szé-
nerőművek kiváltása ugyanis, 

az egész ország energiaellátásá-
nak átfogó részét képezik. Én 
nagyon bízom benne, hogy a 
március 21-i ülésünket kö-
vetően, az alapszerződések még 
ebben az évben elkészülnek a 
térség első geotermális erőműve 
megépítéséhez. Számomra nem 
országgyűlési képviselőként, de 
nem is egy mezőgazdasági 
üzem vezérigazgatójaként fon-
tos ez, hanem egy olyan régió 
állampolgáraként, ahol nagyon 
igénylik a felzárkózást. S ahol 
minden egyes kitörési pontot 
meg kell ragadnunk! - mondta 
befejezésül Farkas Sándor. 

Révész János 

jegyzet 

4 boti 
apokalipszise 
A busszal előztük a pótkocsis traktort, hátul a pla-

tón feküdt egy ló, már nem csillogott a szőre, a 
szügye törekes volt. Nagyon lassan előztük, közvetlen 
közelről láttam, ahogy fekszik élettelenül. 

Tavaly a Tiszából húztak ki egy lovat, be is járta a 
sajtót a fotó, valami daruval emelték föl, súlyosan ló-
gott a csupa iszap tetem, össze-vissza álltak a lábai, 
azok a kecsesek, amik úgy tudnak futni. 

Most meg a tehenek lógnak fejjel lefelé, ezek a ké-
pek is bejárták a sajtót, a sajtó nagyon szereti ezeket 
a daruról lógó állatokat, fejjel lefelé, micsoda tragé-
dia, mondaná Knézy Jenő. 

De a tehénnek, mondjuk úgy: boci; a bocinak 
egyébként is szomorú szemei vannak, a ló az legalább 
nyerít. És akkor ez a szomorú szemű jószág még lóg 
is hozzá, fejjel lefelé, a tó'gye az oldalára bicsaklik, és 
viszi a daru, emeli könnyen a nagy testet a többi el-
hullott állat fölött, és már annyira szomorú, hogy azt 
se mondja: bú! Aztán elengedi a daru, test testre 
buggyan, néha bordák reccsenése hallik. Jó fotósok 
készítik ezeket a képeket, bennük van, hogy mindent 
kihozzanak a témából, egy kis párálló hajnali köddel 
tiszta apokalipszis. A boci apokalipszise. Vagy in-
kább: az apokalipszis bocija. Igaz, nincsenek megke-
resztelve, hova is gondolnánk, bár volt erről vita évek-
kel ezelőtt, hogy egyes kutyákat meg macskákat meg 
lehessen keresztelni. Ha jól emlékszem, nem lehe-
tett. Mindegy, keresztyén világban vagyunk, és ez a lé-
nyeg, ebben a világban lógnak a lovak meg a bocik 
a darukról, és mindeközben fogalmunk sincs, hogy ju-
tottunk ide, ilyen vészekbe, hogy kerültek a vészek a 
fészekbe. 

M ost írhatnék valamit a madarakról, de szerencsé-
re azokról nem jut eszembe ilyen tragikus kép-

sor, annál inkább a gyerekek értetlen arcát látom, 
ahogy a fotelben nézik a Híradót, emeli a daru a bo-
cit, neki meg a kezében ott egy tábla csoki, és minél 
inkább boci, vagyis minél inkább hulla hó, annál in-
kább boci, havazik-zik-zik, énekelné Koncz Zsuzsa, de 
hogy Micimackó mit szólna ehhez a darus bociemel-
getéshez, hát: talán repülni tanítják szegényeket a jó 
emberek! 
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Farkas Sándor szerint ez a kút olyan kincset ér, amely nem csupán Fábiánsebestyén, de az egész térség 
fejlődését jól szolgálhatná. (Fotó: Gyenes Kálmán) 

Katonai emlékmű Könyv készül Torgyánról 

József-napi ajándék 

Molnár: Nem szapulom Torgyánt 

Orbán és Djindjics a hónap végén egyeztet az ügyben 

Főkonzulátus nyílik Szabadkán 

Élőállat-behozatali 
tilalom az EU-ból 

Nemes gesztusként Jó-
zsef-napra, március 19-ére 
jelenteti meg a kisgazda 
pártelnökről, az exminisz-
terről, Torgyán Józsefről 
szóló könyvét az egykori 
bizalmas, hűséges párttárs, 
a ma független ország-
gyűlési képviselő, Molnár 
Róbert. A könyv nem kife-
jezetten névnapi örömszer-
zésre szolgál, merthogy 
nem Torgyán rendelésére 
készült, s legkevésbé sem 
dicsőítésére. A szerző sze-
rint: valódi Torgyán portré. 

A nyomdában, Torgyánról 
szóló könyvének tördelési mun-
kálatai közben értük utol tegnap 
telefonon Molnár Róbert füg-
getlen országgyűlési képviselőt. 

- Könyvének címe: Az el-
nök embere voltam. Nem 
az elnök kreatúrája? 
- Én kreátor voltam, s nem 

kreatúra. Amikor Torgyán mel-
lé kerültem az őt segítő külön-
böző pozíciókba, akkor én ala-
kítottam ki azt az arculatot, azt 
a politikai imázst, ami jelle-
mezte őt, s most nem a pártel-
nök szélsőségeire gondolok. 

- Amikor mellészegődött, 
mi vonzotta Torgyánban, 
mi miatt szimpatizált vele? 
- Az idő tájt, amikor elkez-

dett bimbózni a demokrácia, 
Torgyán talán egyedüliként az 
országban radikális nézeteket 
vallott és ez nagyon tetszett ne-
kem. A radikalizmusa ragadott 
magával. 

- S mi késztette a vele való 
szakításra? 
- A évek alatt sok nézetelté-

résünk volt, amit nem vertünk 

nagy dobra, de csak '98-tól 
éreztem azt, hogy szakításra 
kerül közöttünk sor. A külön-
böző botrányok után érlelődött 
meg bennem a szétválás szük-
ségessége, a gödi határozat -
amikor arra akartak rávenni, 
hogy hamisítsam meg a 
jegyzőkönyvet - pedig megpe-
csételt mindent. 

- Változott Torgyán az idő 
alatt, ameddig együtt vol-
tak? 
- Puritán embert ismertem 

meg benne, aki közel állt hoz-
zám. A miniszterré lett Tor-
gyán József már nem az az em-
ber volt, akit én megismertem. 
1998-ban olyan emberek vették 
körül, akik távol tartották a va-
lóságtól, aminek okán nem ju-
tottak el hozzá az informáci-
ók, burokban tartották. A kont-
rollnélküliség pedig károsan 
befolyásolta Torgyán egész sze-
mélyiségét. 

-Annak idején élvezte Tor-
gyán teljes és feltétlen bizal-
mát? 
- A .Jióskorban", 1995-ig a 

bizalmasa voltam, mindenről 
tudtam. Aztán jöttek az MDF-
ből kiszuperált emberek, akiket 
Torgyán befogadott, s akik pró-
bálták kitúrni a régi kisgazdá-
kat. 

- Könyvében Torgyán 
személye vagy a kisgaz-
dapárt kap nagyobb 
hangsúlyt? 
- Egy pártelnök és egy ka-

rizmatikus személyiség elvá-
laszthatatlan. A könyvben nem 
szapulom Torgyánt, hanem 
valódi portrét rajzolok róla, a jó 
és a rossz tulajdonságait szám-
ba véve. 

- Mikor jelenik meg „Az el-
nök embere voltam"? 
-Március 19-én, József nap-

ján. 
K. K. 

Hamarosan megkezdődik az 
ópusztaszeri emlékparkban an-
nak a nemzeti katonai emlék-
helynek az alapozási munkála-
ta, amelynek felavatását május 
18-ra tervezik. A nemzetet, a 
hazát nem egy alkalommal az 
európai értékeket védelmező, 
életüket feláldozó magyar kato-
náknak kíván ugyanis ott emlé-
ket állítani a Honvédelmi Mi-
nisztérium. Az emlékmű tervét 
országos pályázat keretében vá-

Hamarosan megnyí l ik 
Szabadkán a Magyar Köztár-
saság főkonzulátusa. A sza-
badkai városházán először 
Kern Imrével , az önkor-
mányzat végrehajtó bizottsá-
gának elnökével sikerült be-
szélnünk. 

- A két állam, Jugoszlá-
via és Magyarország, kül-
ügyminisztériumainak illeté-
kesei írják majd alá a meg-
ál lapodást a főkonzulá tus 
megnyitásáról. Értesüléseink 
szer int erre már a közel-
jövőben sor kerül. Mi szeret-
nénk, ha minél előbb meg-
nyílna ez a diplomáciai ki-
rendel t ség , hiszen nagy 
szükség van rá, mégpedig 
nemcsak a magyar nemzeti-
ségű jugoszláv állampolgá-
roknak, hanem minden itt élő 
polgárnak. 

- A városban már műkö-
dik egy főkonzulátus. 

- A Horvát Köztársaság 
egy évvel ezelőtt nyitotta 
meg a képviseletét, ami na-

lasztották ki és mint megtudtuk, 
a legjobbnak Gyurcsek Ferenc 
szobrászművész alkotása bizo-
nyult. A katonai helytállást 
szimbolizáló szobrot, amelyre 
20 millió forintot szán a honvé-
delmi tárca, az emlékpark főbe-
járatától jobbra helyezik el. A 
krómacél és mészkő kombiná-
ciójával megvalósuló, 12 méter 
magas, impozáns köztéri em-
lékmű a szakemberek szerint az 
ONTE méltó dísze lesz. 

gyon hasznosnak bizonyult. 
Éppen ezért szeretnénk, ha 
most a magyar fél is hasonló 
lépésre szánná el magát. In-
formációink szerint ennek az 
ügynek a lezárása az Orbán 
Viktor-Zoran Djindjics talál-
kozón esedékes. 

- Erre mikor kerül sor? 
- Előreláthatólag március 

végén. Azt követően hozzá 
lehet látni a konkrét előké-
születekhez, ki kell jelölni 
azt az épületet, amelyben he-
lyet kap a képviselet, s rövid 
időn belül el is foglalhatja a 
helyét a főkonzul. Mi egyéb-
ként nem rendelkezünk sem-
milyen információval a ma-
gyar diplomata személyét il-
letően. 

Józsa László, a Vajdasági 
Magyar Szövetség alelnöke, 
szintén tud arról, hogy Sza-
badkán hamarosan megnyí-
lik a magyar d iplomácia i 
képviselet. 

- Értesüléseink szerint, a 
nyár végéig mindenképpen 

Budapest (MTI) 
Az FVM szerdától megtil-

totta az EU-ból származó hasí-
tott körmű állatok és lófélék, 
az azoktól származó nyershú-
sok és nem hőkezelt húskészít-
mények és tejtermékek beho-
zatalát. Behozatali tilalmat 
rendeltek még el az EU-ból a 
szalmára, szálas takarmányra. 

megnyí l ik városunkban a 
Magyar Köztársaság főkon-
zulátusa - mondotta lapunk-
nak Józsa László, az MVSZ 
alelnöke. - Mi, mint a délvi-
déki magyarság legnagyobb 
politikai érdekképviselete, 
üdvözöljük ezt az elhatáro-
zást, amelyet nyilván a két 
állam illetékes tisztségviselői 
szentesítenek majd. 

- Ön szerint a képviselet 
elősegítené az ottani magyar-
ság és az anyaország közötti 
kapcsolatok felvételét, a gazda-
sági együtt-működés fejleszté-
sét is? 

- Nemcsak a magyarok, 
hanem az egész vajdasági és 
a szerbiai lakosság érdeké-
ben jelentene óriási segítsé-
get. Nem beszélve arról , 
hogy a státustörvény elfog-
adásával egyértelmű követel-
mény lenne egy ilyen diplo-
máciai képviselet itteni mun-
kája. Hogy hol lenne a helye 
a főkonzulátusnak? Minden-
képpen a vasútállomás és a 

takarmánygabonára és takar-
mány-alapanyagokra, valamint 
egyéb ragályfogó és lomtalaní-
tásból származó tárgyakra. Az 
unióból származó hasított 
körmű állatok Magyarorszá-
gon keresztül történő szállítá-
sát is megtiltotta a minisztéri-
um, e tilalom azonban csak há-
rom nap múlva lép hatályba. 

városháza között, vagyis a 
szigorú belvárosban. 

Horváth Gábor, a Magyar 
Külügyminisz tér ium szó-
vivője, lapunknak elmondta, 
hogy a szabadkai főkonzulá-
tus megnyitásával kapcsola-
tos információk helytállóak. 
A dip lomácia i képvisele t 
e lőkész í tése fo lyamatban 
van, a főkonzulátus vezetőjé-
nek kijelölése pedig ezzel a 
munkával párhuzamosan tör-
ténik. A szóvivő azt is közöl-
te, hogy olyan személyt kí-
vánnak a képviselet élére ál-
lítani, aki ismeri a környeze-
tet, s képes a nemzetpolitikai 
szempontoknak megfelelő 
tevékenységet végezni. Hor-
váth Gábor arra a kérdésre, 
hogy mikor nyílik meg Sza-
badkán a magyar főkonzulá-
tus, azt válaszolta, hogy a 
Külügyminisztérium szeret-
né, ha már idén megkezdené 
munkáját a képviselet. 

Kisimre Ferenc 


